
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2011 – Nr. 26. 
 
VRAGEN van de CDA van de heer J. Seton en mevrouw A.K. Kuik betreffende 
klachten van jong en oud over strooibeleid. 
(Binnengekomen: 18 maart 2011.) 
 
 
Zo aan het einde van het winterseizoen hebben wij klachten ontvangen over het 
strooibeleid van de gemeente. Deze klachten komen opvallend genoeg van ouderen én 
jongeren. 
 
Jongeren: wij hebben klachten van zowel ouders als medewerkers van het 
kinderdagverblijf Battello. Dit kinderdagverblijf is gevestigd in de Vensterschool 
Hoornse Wijken aan het begin van de Veenweg. Er wordt geklaagd over gevaarlijke 
gladheid, vooral bij het halen en wegbrengen van de kinderen. Gevraagd wordt om 
(ook) op dit deel van de Veenweg (intensiever) te strooien. 
 
Ouderen: tijdens een werkbezoek aan de bewoners van de Castor- Pollux- en 
Morgensterflat (Paddepoel) werden wij erop gewezen dat veel ouderen tijdens de 
periodes van gladheid de flat niet uit kwamen. Dit omdat zij wegens de gladheid bang 
waren om te vallen.  
 
Meermalen is aan de wijkpost gevraagd om het gebied rondom de drie flats mee te 
nemen met het strooien, helaas zonder resultaat. De bewoners hebben het dringend 
verzoek aan de gemeente om voortaan ook hier te strooien. 
 
De CDA-fractie is bezorgd over deze klachten. Blijkbaar is het gemeentelijk 
strooibeleid te beperkt (geworden), met als gevolg deze terugkerende gevaarlijke 
situaties. Juist voor deze kwetsbare groepen - ouderen en kinderen – is een passend 
strooibeleid noodzakelijk. 
 
Wij stellen daarom de volgende vragen: 
 
1. Is uw college op de hoogte van deze klachten? 
  
2. Is uw college het met de CDA-fractie eens dat juist bij gebouwen waar veel 

ouderen wonen en bij locaties waar kinderen worden gehaald en gebracht, 
zoals scholen en kinderdagverblijven, intensief gestrooid moet worden? 
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3. Zoniet, waarom niet? Zoja, waarom wordt op de genoemde locaties dan zo 
beperkt of in het geheel niet gestrooid?  

 
4. Is het college bereid, voor zover het nu nog nodig is en anders voor de 

komende winters het strooibeleid in deze zin aan te passen? 
 
Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 18 mei 2011. 
 
Algemeen. 
 
In uw vragen over de gevolgen van winterse gladheid voor kwetsbare groepen als 
jeugd en ouderen, vraagt u zich af of het gemeentelijke strooibeleid te beperkt is 
geworden. Achtergrond van uw vragen is gebaseerd op klachten en het gegeven dat de 
gemeente hierop niet direct actief heeft gereageerd. 
 
Naar aanleiding van de strenge winter in 2009/2010 heeft een uitgebreide evaluatie 
van het strooibeleid plaatsgevonden. In juni 2010 is uw raad over deze evaluatie 
geïnformeerd en heeft de bespreking ervan in de raad geleid tot aanscherpingen in het 
beleid (MD 10.2280188). Ook toen waren er vergelijkbare klachten aan de orde. 
 
In het strooibeleid is gekozen voor een eerste inzet op stedelijk niveau. Dit om de 
veiligheid en toegankelijkheid voor de vele tienduizenden bewoners, forenzen, 
ondernemers en bezoekers van de stad te verzekeren. 
De inzet op de hoofdstructuur krijgt tijdens daguren (8 uur/5 dagen) ondersteuning 
vanuit de gemeentelijke wijkposten. Zij werken (de randen van) de hoofdstructuur af. 
Zodra de hoofdstructuur onder controle is werken de mensen vanuit de wijkposten 
vervolgens aan de gladheidbestrijding op de belangrijkste locaties op wijkniveau 
(bijvoorbeeld de toegankelijkheid bij winkel- en gezondheidscentra, bushaltes, 
oversteekplaatsen). 
Aanvullend op gemeentelijke inspanningen doet de gemeente ook een beroep op de 
Stadjers. Van hen verwachten wij dat zij de stoep voor hun "huis" schoonhouden en 
eventueel een helpende hand bieden aan de buren. Dit willen wij zo goed mogelijk 
faciliteren. Sinds deze winter wordt op de afvalbrengstations een mengsel van 
strooizout met zand gratis beschikbaar gesteld voor burgers en instellingen zoals 
scholen en bejaardenhuizen. Vrijwilligers die zich actief willen inzetten kunnen zich 
bij de Stips in de wijken melden voor een gezamenlijke aanpak. Ouderen kunnen zich 
bij problemen ook melden bij het Stip. In de evaluatie van 2009/2010 is deze aanpak 
vastgelegd.  
Achtergrond van een beroep op zelfwerkzaamheid van burgers is overigens gelegen in 
prioritering van de inzet van menskracht en middelen.  
De praktijk van 2010/2011 geeft echter een wisselend beeld als het gaat om de 
effecten. Oorzaken daarvoor kunnen divers zijn: zoals onbekendheid met het beleid, 
niet overal zijn Stips, en niet overal slaagt men er in de praktische organisatie in te 
vullen. Naar aanleiding van de klachten zijn wij voornemens: 
- in het najaar zorginstellingen en scholen te informeren over ons beleid, en te 

adviseren over het voorbereid kunnen zijn op gladheid; 
- bij noodzakelijke (individuele) hulp te verwijzen naar Stips; 
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- in geval van extreme situaties, zoals langduriger overlast, te verwijzen naar de 
wijkposten, waar afhankelijk van mogelijkheden getracht zal worden met 
menskracht in te springen. Inzet van menskracht is echter niet te garanderen. 
Voor de komende winter bekijken we of er extra mensen beschikbaar zijn. 

 
Overigens moet worden bedacht dat, naast een prioritering van de inzet van mens-
kracht en middelen, we ook worden geconfronteerd met winterse omstandigheden die 
zich lastig laten bedwingen. Ook de afgelopen winter heeft een aantal weerssituaties 
gekend, (ijsvorming door natte sneeuw met zeer snelle intreding van vorst; en 
samendrukken van sneeuw door lichte dooi) waarop strooizout nauwelijks effect had 
op de optredende gladheid. Hierdoor is plaatselijk extra overlast ontstaan op veel 
plaatsen in de woonwijken in de vorm van dikke ijslagen waarop zout zonder 
intensieve vervoersbewegingen nauwelijks effect heeft. 
Daarnaast kunnen wij aan uw verzoek om op en rond een groot aantal locaties 
(preventief) te strooien, gelet op de nu georganiseerde gemeentelijke inzet, niet 
tegemoet komen in een mate als door u gesuggereerd. 
 
De overlast die gladheid  met zich mee kan brengen kunnen wij niet geheel 
voorkomen. Alhoewel deze overlast in individuele situaties forse beperkingen kan 
opleveren, menen wij dat met vorengenoemde inzet een redelijke balans kan worden 
gevonden tussen gemeentelijke inspanningen en een beroep op zelfwerkzaamheid. 
 
Ten aanzien van de vragen: 
1. ja.  
2. Wij delen uw opvatting dat er (meer) aandacht moet zijn voor bestrijding van 

gladheid bij locaties waar kwetsbaardere groepen verblijven. Als beschreven 
zijn de inspanningen van de gemeente begrensd en doen wij aanvullend een 
beroep op de inzet van onder andere beheerders van gebouwen. Bij extreme 
situaties zullen wij gemeentelijke inzet bezien. Daarnaast is het strooien van 
zout niet in alle omstandigheden een oplossing voor het gladheidprobleem. 

 
3. Afgezien van de weersomstandigheden waarbij strooien geen of onvoldoende 

effect heeft, leidt ons beroep op de inzet van burgers niet in alle gevallen tot 
resultaat. Dit levert in de praktijk een wisselend beeld op. Gemeentelijke inzet 
kunnen wij daarbij niet garanderen en realiseren. 

 
4. De inzet van menskracht en middelen begrenzen onze mogelijkheden. Daarnaast 

worden we ook geconfronteerd met winterse omstandigheden die zich lastig 
laten bedwingen. Daarom doen wij aanvullend een beroep op de zelfwerk-
zaamheid van burgers. Om dit zo goed mogelijk te faciliteren zullen wij in het 
najaar zorginstellingen en scholen actief benaderen; zullen wij naar Stips 
verwijzen én zullen wij in extreme situaties gemeentelijke inzet bezien. 

 
 


